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P R O T O K Ó Ł  Nr LII/10 

 

 

z obrad pięćdziesiątej drugiej sesji Rady Miejskiej Cieszyna V kadencji, która odbyła się w 

dniu 28 października 2010 r. w sali sesyjnej w Ratuszu. Sesję otworzyła i prowadziła 

Przewodnicząca Rady Miejskiej p. Halina Bocheńska. Sesja rozpoczęła się o godz.15
00

,  a 

zakończyła o godz. 19
30

. 

 

 

 

Obecni: wg załączonej listy obecności. 

 

Porządek obrad: 

 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.  

2. Przedstawienie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

4. Wystąpienia zaproszonych gości.  

5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2009/2010. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

6.1. określenia jednostek budżetowych gromadzących dochody na wydzielonym 

rachunku, 

6.2. uzgodnienia realizacji inwestycji celu publicznego na terenie użytku 

ekologicznego „Łąki na Kopcach”, 

6.3. określenia liczby przeznaczonych do wydania w 2011 roku licencji na 

wykonywanie transportu drogowego osób taksówkami na terenie Gminy Cieszyn, 

6.4. uchwalenia Programu współpracy Gminy Cieszyn z organizacjami  

       pozarządowymi oraz podmiotami działającymi w zakresie pożytku publicznego na    

       lata  2011 – 2013, 

6.5. uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii Miasta 

Cieszyna na rok 2011, 

6.6. uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów    

      Alkoholowych Miasta Cieszyna na rok 2011, 

6.7. powierzenia Gminie Bielsko – Biała realizacji zadania z zakresu Gminnego  

 Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów   Alkoholowych Miasta 

Cieszyna, 

6.8. zmiany uchwały Rady Nr XXXIX/427/09 z dnia 26 listopada 2009 roku w 

sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych Miasta Cieszyna na rok 2010, 

6.9. przekształcenia jednostki budżetowej „Śląski Zamek Sztuki i 

Przedsiębiorczości w Cieszynie” w samorządową instytucję kultury pod nazwą 

„Zamek Cieszyn. Ośrodek Badań i Dokumentacji nad Kulturą Materialną i 

Wzornictwem”, 

6.10. zmiany uchwały własnej nr LV/369/93 z dnia 25 listopada 1993 roku w    

                  sprawie utworzenia i nadania statutu Książnicy Cieszyńskiej, 

6.11. uchwalenia Strategii Rozwoju Miasta Cieszyna na lata 2010 – 2020, 

6.12. przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta Cieszyna, 
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6.13. przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego, obejmującego część terenów Małej Łąki i Boguszowic, 

6.14. zmiany uchwały Rady Miejskiej nr XLVI/455/01 z dnia 29 listopada 2001 roku 

w sprawie określenia zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Cieszyn,    

6.15. określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy 

oraz  informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, 

6.16. zmiany budżetu Miasta na 2010 rok, 

6.17. zmieniająca uchwałę Nr LI/521/10 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 30 

września 2010 roku w sprawie przyznania lauru „Srebrnej Cieszynianki 2010”, 

6.18. wyznaczenia obszarów, na których nastąpiło zniszczenie lub uszkodzenie 

obiektów budowlanych w wyniku osunięcia się ziemi, 

6.19. wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy dzierżawy. 

7. Sprawozdanie z działalności Komisji w okresie kadencji 2006 – 2010. 

8. Informacje Burmistrza Miasta oraz Przewodniczącej Rady Miejskiej dotyczące 

oświadczeń majątkowych za 2009 rok, złożonych przez osoby pełniące funkcje w 

jednostkach samorządu terytorialnego.  

9. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z działalności  w okresie między sesjami. 

10. Interpelacje, wnioski i zapytania oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski 

                  i  zapytania radnych. 

            11. Wnioski Komisji Rady.  

      12.  Oświadczenia i sprawy różne.  

            13. Zamknięcie sesji. 

 

 

x x x 

 

 

Przebieg obrad 
 

 

Ad 1. 

 

Pięćdziesiątą drugą sesję Rady Miejskiej Cieszyna V kadencji, otworzyła i prowadziła 

Przewodnicząca Rady Miejskiej p. Halina Bocheńska. 

Na podstawie listy obecności stwierdziła zdolność Rady do podejmowania uchwał. 

W sesji uczestniczyło 20 radnych. 

 

Ad 2. 

 

Halina Bocheńska – zapytała o uwagi do zaproponowanego porządku obrad. 

 

Burmistrz Miasta B. Ficek – wniósł o wprowadzenie do porządku obrad dwa projekty 

uchwały: w sprawie wyznaczenia obszarów, na których nastąpiło zniszczenie lub uszkodzenie 

obiektów budowlanych w wyniku osunięcia się ziemi oraz w sprawie wyrażenia zgody na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. 

 

Czesław Banot – w imieniu Klubu Radnych „Nowa Koalicja” oraz „Nasze Miasto” wniósł o 

wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie przekształcenia jednostki 
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budżetowej „Śląski Zamek Sztuki i Przedsiębiorczości w Cieszynie” w samorządową 

instytucję kultury pod nazwą „Zamek Cieszyn. Ośrodek Badań i Dokumentacji nad Kulturą 

Materialną i Wzornictwem”. 

 

Halina Bocheńska – wniosła o wprowadzenie do porządku obrad pkt. Sprawozdanie z 

działalności Komisji w okresie kadencji 2006 – 2010.  

 

Wojciech Brachaczek – zaapelował o odrzucenie wniosku o zdjęcie z porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie przekształcenia jednostki budżetowej „Śląski Zamek Sztuki i 

Przedsiębiorczości w Cieszynie” w samorządową instytucję kultury pod nazwą „Zamek 

Cieszyn. Ośrodek Badań i Dokumentacji nad Kulturą Materialną i Wzornictwem”. Jego 

zdaniem radni powinni poznać argumentację dlaczego Burmistrz Miasta proponuje 

przekształcenie jednostki budżetowej w jednostkę kultury. Wniósł o umożliwienie radnym 

wysłuchania argumentacji dlaczego trzeba zmienić formę funkcjonowania Śląskiego Zamku 

Sztuki i Przedsiębiorczości.  

 

Marta Kawulok – poprosiła o oddanie głosu Dyrektor Śląskiego Zamku Sztuki i 

Przedsiębiorczości Pani Ewie Gołębiowskiej. 

 

Ewa Gołębiowska – zabierając głos poprosiła, aby umożliwić jej przedstawienie w 

stosownym punkcie porządku obrad argumentacji za zmianą formy organizacyjnej 

funkcjonowania Zamku. Jako najważniejszy powód podała fakt, że obecnie Zamek nie może 

prowadzić działalności gospodarczej, na co wskazywały wnioski pokontrolne Komisji 

Rewizyjnej.  

 

Aleksander Matysiak – zapytał od kiedy taka zmiana była możliwa, czy już od marca. 

 

Ewa Gołębiowska – odpowiedziała, że zawsze taka zmiana była możliwa. Od początku 

powstania instytucji było wiadomo, że jej nazwa jest za długa. Propozycja przedkładana jest 

dzisiaj ponieważ wszystko wymagało szczegółowej analizy i konsultacji. W tym czasie 

zmieniło się również prawo finansowe. 

 

Alicja Wlach – zapytała Zamek jest związany środkami unijnymi. 

 

Ewa Gołębiowska – odpowiedziała, że obecnie Zamek realizuje 5 projektów unijnych. 

 

Alicja Wlach – wyjaśniła, że pytała o projekt inwestycyjny. 

 

Ewa Gołębiowska – odpowiedziała, że projekt inwestycyjny mówił o 5 latach, został on 

zakończony 31 grudnia 2009 roku. 

 

Halina Bocheńska – ogłosiła pięciominutową przerwę. 

 

Po przerwie 

 

Halina Bocheńska – po wznowieniu obrad oddała głos radnemu Czesławowi Banotowi. 

 

Czesław Banot – w imieniu Klubu Radnych „Nowa Koalicja” wycofał wniosek o zdjęcie z 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie przekształcenia jednostki budżetowej „Śląski 

Zamek Sztuki i Przedsiębiorczości w Cieszynie” w samorządową instytucję kultury pod 
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nazwą „Zamek Cieszyn. Ośrodek Badań i Dokumentacji nad Kulturą Materialną i 

Wzornictwem”. 

 

Halina Bocheńska – kolejno poddała pod głosowanie zaproponowane wyżej 3 propozycje 

uzupełnienia porządku obrad. 

 

Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia obszarów, na których nastąpiło zniszczenie lub 

uszkodzenie obiektów budowlanych w wyniku osunięcia się ziemi został wprowadzony do 

porządku obrad 19 głosami za, jako pkt 6.18. 

 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy dzierżawy został wprowadzony do porządku obrad 19 głosami za, jako 

pkt. 6.19. 

 

Sprawozdanie z działalności Komisji w okresie kadencji 2006 – 2010 zostało wprowadzone 

do porządku obrad 18 głosami za, jako pkt 7. 

 

Ad 3. 

 

Halina Bocheńska -  poinformowała, że w regulaminowym terminie nie wpłynęły uwagi do 

protokołu z pięćdziesiątej pierwszej sesji Rady, tym samym  protokół został przez Radę 

przyjęty. 

 

Ad 4. 

 

Halina Bocheńska – oddała głos asystentce Poseł Bożeny Kotkowskiej p. Brygidzie Czylok. 

 

Brygida Czylok – odczytała list Poseł Bożeny Kotkowskiej kierowany do Burmistrza Miasta 

w związku z nie ubieganiem się o reelekcję.  

 

Ad 5. 

 

Halina Bocheńska – otworzyła dyskusję nad informacją Burmistrza Miasta o stanie realizacji 

zadań oświatowych za rok szkolny 2009/2010. 

Informacja ta stanowi załącznik do protokołu. 

Następnie poprosiła o opinię komisje Rady. 

 

Kazimierz Kabiesz Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury i Sportu – zabierając głos 

powiedział, że Komisja szczegółowo analizowała przedstawioną informację, wysłuchała 

wyjaśnień Dyrektora Zespołu Obsługującego Jednostki Oświatowe i na tej podstawie 

wyraziła pozytywną opinię o przedłożonej informacji. 

Podkreślił wysokie wyniki w nauce i sporcie jakie uzyskali uczniowie Gimnazjum Nr 1. 

 

Olgierd Lizoń – poinformował, że Komisja Rozwoju, Gospodarki i Finansów nie zajmowała 

się tym tematem. 

 

Aleksander Matysiak – poinformował, że Komisja Gospodarki Komunalnej również nie 

zajmowała się tym tematem. 
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Bolesław Zemła – poinformował, że Komisja Urbanistyki przyjęła w/w informację do 

wiadomości. 

 

Janina Cichomska – poinformowała, że Komisja Zdrowia ze względu na rozpatrywanie 

dwóch dużych Programów , należących do merytorycznych zagadnień Komisji, nie 

zajmowała się tym tematem. 

 

Halina Bocheńska – zabierając głos pogratulowała najlepszych wyników ze sprawdzianu klas 

VI Szkole Podstawowej Nr 6 w Cieszynie. 

 

Rada nie podjęła dalszej dyskusji nad informacją o stanie realizacji zadań oświatowych za rok 

szkolny 2009/2010. 

 

Halina Bocheńska – stwierdziła, iż w/w informacja została przez Radę przyjęta. 

Ad 6.1. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia jednostek 

budżetowych gromadzących dochody na wydzielonym rachunku. Poprosiła o opinię do w/w 

projektu. 

 

Wszystkie komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Halina Bocheńska – w związku z tym, iż Rada nie podjęła dyskusji nad projektem uchwały 

poddała go pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie określenia jednostek budżetowych gromadzących dochody na 

wydzielonym rachunku Rada podjęła jednogłośnie, 20 głosami za. 

 

Ad 6.2. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie uzgodnienia realizacji 

inwestycji celu publicznego na terenie użytku ekologicznego „Łąki na Kopcach”. Poprosiła 

komisje o opinię do w/w projektu. 

 

Wszystkie komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Halina Bocheńska – w związku z tym, iż Rada nie podjęła dyskusji nad projektem uchwały 

poddała go pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie uzgodnienia realizacji inwestycji celu publicznego na terenie użytku 

ekologicznego „Łąki na Kopcach” Rada podjęła jednogłośnie, 20 głosami za. 

 

Ad 6.3. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia liczby 

przeznaczonych do wydania w 2011 roku licencji na wykonywanie transportu drogowego 

osób taksówkami na terenie Gminy Cieszyn. Poprosiła komisje o opinię do w/w projektu. 

 

Aleksander Matysiak - Komisja Gospodarki Komunalnej pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 
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Olgierd Lizoń – Komisja Rozwoju pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Kazimierz Kabiesz – Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Bolesław Zemła – Komisja Urbanistyki przyjęła projekt uchwały do wiadomości. 

 

Janina Cichomska – Komisja Zdrowia przyjęła projekt uchwały do wiadomości. 

 

Halina Bocheńska – poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie określenia liczby przeznaczonych do wydania w 2011 roku licencji na 

wykonywanie transportu drogowego osób taksówkami na terenie Gminy Cieszyn, Rada 

podjęła jednogłośnie, 20 głosami za. 

 

Ad 6.4. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia Programu 

współpracy Gminy Cieszyn z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami działającymi w 

zakresie pożytku publicznego na  lata  2011 – 2013. 

 

Burmistrz Miasta B. Ficek – poinformował, że wpłynął do niego wniosek Komisji Zdrowia 

zawierający propozycje zmian do Programu. Po analizie tych propozycji został przygotowany 

projekt II uchwały, uwzględniający wnoszone przez Komisje zmiany. 

 

Halina Bocheńska – poprosiła komisje o opinie do projektu uchwały. 

 

Janina Cichomska -  w imieniu Komisji Zdrowia podziękowała za wprowadzenie zmian 

zaproponowanych przez Komisję. 

 

Olgierd Lizoń – przypomniał, że Komisja Rozwoju skierowała do Z-cy Burmistrza Miasta J. 

Matuszka pytanie dot. rozszerzenia grona podmiotów oceniających Program. 

 

Burmistrz Miasta B. Ficek – odpowiedział, że problem ten był rozważany i ustalono, że 

Program może  oceniać tylko ten, kto ma w nim udział. 

 

Aleksander Matysiak – Komisja Gospodarki Komunalnej przyjęła projekt uchwały do 

wiadomości. 

 

Kazimierz Kabiesz – Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Bolesław Zemła – Komisja Urbanistyki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Halina Bocheńska – poddała projekt II uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Cieszyn z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami działającymi w zakresie pożytku publicznego na   lata  2011 

– 2013 Rada podjęła jednogłośnie, 20 głosami za. 

 

Ad 6.5. 
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Halina Bocheńska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Narkomanii Miasta Cieszyna na rok 2011. 

Poprosiła komisje o opinię do projektu uchwały. 

 

Olgierd Lizoń – Komisja Rozwoju pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Aleksander Matysiak - Komisja Gospodarki Komunalnej przyjęła do wiadomości projekt 

uchwały. 

 

Kazimierz Kabiesz – Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Bolesław Zemła – Komisja Urbanistyki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Janina Cichomska – Komisja Zdrowia pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Halina Bocheńska – poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii Miasta 

Cieszyna na rok 2011 Rada podjęła jednogłośnie, 20 głosami za. 

 

Ad 6.6. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Miasta Cieszyna na rok 

2011. Poprosiła komisje o opinię do w/w projektu. 

 

Olgierd Lizoń – Komisja Rozwoju pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Aleksander Matysiak - Komisja Gospodarki Komunalnej przyjęła do wiadomości projekt 

uchwały. 

 

Kazimierz Kabiesz – Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Bolesław Zemła – Komisja Urbanistyki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Janina Cichomska – Komisja Zdrowia pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Halina Bocheńska – poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów  Alkoholowych Miasta Cieszyna na rok 2011 Rada podjęła jednogłośnie, 20 

głosami za. 

 

Ad 6.7. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie powierzenia Gminie Bielsko – 

Biała realizacji zadania z zakresu Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów   Alkoholowych Miasta Cieszyna. Poprosiła komisje o opinię do w/w projektu. 
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Olgierd Lizoń – Komisja Rozwoju pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Aleksander Matysiak - Komisja Gospodarki Komunalnej przyjęła do wiadomości projekt 

uchwały. 

 

Kazimierz Kabiesz – Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Bolesław Zemła – Komisja Urbanistyki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Janina Cichomska – Komisja Zdrowia pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Halina Bocheńska – poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie powierzenia Gminie Bielsko – Biała realizacji zadania z zakresu 

Gminnego  Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów   Alkoholowych Miasta 

Cieszyna Rada podjęła jednogłośnie, 20 głosami za. 

 

Ad 6.8. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Nr 

XXXIX/427/09 z dnia 26 listopada 2009 roku w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Miasta Cieszyna na rok 2010. 

Poprosiła komisje o opinię do projektu uchwały. 

 

Olgierd Lizoń – Komisja Rozwoju pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Aleksander Matysiak - Komisja Gospodarki Komunalnej przyjęła do wiadomości projekt 

uchwały. 

 

Kazimierz Kabiesz – Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Bolesław Zemła – Komisja Urbanistyki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Janina Cichomska – Komisja Zdrowia pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Halina Bocheńska – poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie zmiany uchwały Rady Nr XXXIX/427/09 z dnia 26 listopada 2009 roku  

Rada podjęła jednogłośnie, 20 głosami za. 

 

Ad 6.9. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie przekształcenia jednostki 

budżetowej „Śląski Zamek Sztuki i Przedsiębiorczości w Cieszynie” w samorządową 

instytucję kultury pod nazwą „Zamek Cieszyn. Ośrodek Badań i Dokumentacji nad Kulturą 

Materialną i Wzornictwem”. 

Następnie udzieliła głosu Dyrektor Śląskiego Zamku Sztuki i Przedsiębiorczości w Cieszynie 

Pani Ewie Gołębiowskiej. 

 



9 
 

Ewa Gołębiowska – w postaci prezentacji multimedialnej  przedstawiła uzasadnienie do 

projektu uchwały. 

 

Halina Bocheńska – poprosiła komisje o opinię do projektu uchwały. 

 

Olgierd Lizoń – Komisja Rozwoju przyjęła do wiadomości projekt uchwały. 

 

Aleksander Matysiak - Komisja Gospodarki Komunalnej pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Kazimierz Kabiesz – Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Bolesław Zemła – Komisja Urbanistyki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Janina Cichomska – Komisja Zdrowia zapoznała się z projektem uchwały. 

 

Krzysztof Kasztura – stwierdził, iż jego zdaniem przekształcenie formy działalności Zamku 

jest zasadne i celowe. W nowej formie organizacyjnej Zamek będzie mógł prowadzić 

działalność gospodarczą i zarabiać, na co wskazywała Komisja Rewizyjna.  

 

Olgierd Lizoń – zapytał o konkretne korzyści wynikające z proponowanego przekształcenia, 

ponieważ nie zostało to wyartykułowane. W przekazanej informacji nie ma też mowy o 

zwiększaniu przychodów Zamku. 

 

Ewa Gołębiowska – odpowiedziała, że żadna firma nie osiąga sukcesu w ciągu roku, 

wykazany został wzrost dochodów własnych. 

 

Aleksander Matysiak – zapytał, czy przekształcenie  o którym mowa było możliwe już w 

styczniu tego roku. 

 

Ewa Gołębiowska – odpowiedziała, że było możliwe, ale zmiany zawsze dokonują się w 

określonym czasie. 

 

Aleksander Matysiak – kontynuując dodał, że o przekształceniu Zamku dyskutowano podczas 

kontroli Komisji Rewizyjnej. Dzisiaj okazuje się, że zmiany były już możliwe od stycznia, 

dlatego powstaje pytanie dlaczego jest to robione na ostatnią chwilę. największe wątpliwości 

budzi sposób przedkładania Radzie tego projektu czyli nagle, szybko, z pośpiechem. 

 

Jan Żurek – stwierdził, iż dziwi go, że po 6 latach budowania marki Zamku chce się zmienić i 

dlatego protestuje przeciwko proponowanej zmianie nazwy Zamku. Ma również dyskomfort z 

tego tytułu, że wszystko dzieje się  szybko na ostatniej sesji Rady Miejskiej V kadencji. 

 

Alicja Wlach – zwróciła się do Burmistrza Miasta mówiąc, że w przypadku sprzedaży 

mieszkań komunalnych, jak powiedział, nie chce podrzucać balastu nowemu burmistrzowi, 

dlaczego więc w tej sytuacji chce się podjąć tak ważną decyzję. Opowiedziała się również za 

utrzymaniem obecnej nazwy.  

 

Burmistrz Miasta B. Ficek – stwierdził, iż z całą odpowiedzialnością może powiedzieć, że nie 

jest żadne „kukułcze jajo”, szacuje się, że proponowane zmiany będą korzystne dla budżetu 

Miasta.  
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Ewa Gołębiowska – dodała, że w związku z tym, iż jest to bardzo duża zmiana szukano 

odpowiedniej formuły, dyskutowano kwestie związane z prawem o finansach publicznych. 

Przyjęto formułę na styku przedsiębiorczości i kultury, bo takie właśnie rozwiązania szukano. 

W tym czasie zmieniła się ustawa o organizowaniu i prowadzeniu działalności kulturalnej. 

Dyskusja toczyła się kilka miesięcy.  

 

Władysław Macura – zapytał, czy w wyniku tej zmiany Miasto musi, czy może finansować 

Zamek. 

 

Ewa Gołębiowska – odpowiedziała, że Miasto finansuje działania jednostki kultury, ale o 

szczegółach decyduje Rada Miejska.  

 

Olgierd Lizoń – zapytał o szacunkową wartość majątkową, która może zostać przekazana na 

rzecz Zamku. 

 

Ewa Gołębiowska – odpowiedziała, że Zamek otrzyma majątek w formie użyczenia. 

 

Z-ca Burmistrza Miasta Wł. Cybulski – dodał, że wartość nieruchomości to 11 mln zł (wg 

inwentaryzacji), wyceny majątku nie było. Przychody nowej formy organizacyjnej nie będą 

wpływać do Zamku, udział dotacji w całym koszcie będzie się zmniejszać, Elementem marki 

jest logo i ono się nie zmieni. 

 

Jan Żurek – stwierdził, iż byłby spokojniejszy przy podejmowaniu decyzji gdyby miał przed 

oczami plan ekonomiczny przedsięwzięcia. 

 

Czesław Banot – zapytał, czy w tej sytuacji działania na rzecz przedsiębiorczości nie ulegną 

marginalizacji. 

 

Ewa Gołębiowska – odpowiedziała, że przedsiębiorczość będzie wręcz wzmacniana sferą 

nauki. 

 

Aleksander Matysiak – ponownie zabierając głos powiedział, że nie było żadnych sygnałów, 

że coś planuje się zmienić, ulepszyć, a tu nagle taka propozycja wzbudzająca wiele 

kontrowersji. Poprosił o dopowiedzieć dlaczego taka nagła decyzja i dlaczego bez konsultacji. 

Do tej pory Zamek był chwalony, a tu nagle proponuje się zmiany, dlaczego nikt Rady o tych 

zamiarach nie poinformował. 

 

Wojciech Brachaczek – stwierdził, iż miał wątpliwości do propozycji nowej nazwy, za 

przekonały go jednak przedstawione w dyskusji argumenty. Zwracając się do radnych 

zaapelował o zamknięcie obecnej kadencji mocnym akcentem, dającym Zamkowi nowe 

możliwości rozwoju. 

 

Eugeniusz Raabe – powiedział, że nie podoba mu się proponowana nowa nazwa Zamku, 

następnie zapytał z jakiej działalność Zamek będzie osiągał dochody. 

 

Ewa Gołębiowska – odpowiedziała, że działalność zamku zostanie poszerzona o badania 

lokalnego rzemiosła i lokalnych form. Nie ma ryzyka, że będzie to więcej kosztowało budżet 

Miasta. Zamek jest ciągle instytucją bez precedensu. Nowe działania będą prowadzone na 

styku kultury, turystyki i przedsiębiorczości, poszerzone o elementy badawcze.  
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Alicja Wlach – złożyła wniosek o zamkniecie dyskusji. 

 

Eugeniusz Raabe – powiedział, że kultura materialna to również Muzeum Drukarstwa w 

Cieszynie, które zostało wpisane do Śląskiego Szlaku Zabytków Techniki, a mimo to nie ma 

takiego poparcia ze strony Miasta jak Zamek. 

 

Aleksander Matysiak – wniósł o ogłoszenie dziesięciominutowej przerwy. 

 

Halina Bocheńska – ogłosiła przerwę. 

 

Po przerwie 

 

Halina Bocheńska – poddała pod głosowanie wniosek radnej Alicji Wlach. 

 

Wniosek ten został poparty większością głosów. 

 

Halina Bocheńska – poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie przekształcenia jednostki budżetowej „Śląski Zamek Sztuki i 

Przedsiębiorczości w Cieszynie” w samorządową instytucję kultury pod nazwą „Zamek 

Cieszyn. Ośrodek Badań i Dokumentacji nad Kulturą Materialną i Wzornictwem” Rada 

podjęła 13 głosami za, przy 1 głosie przeciw i 6 głosach wstrzymujących się. 

 

Burmistrz Miasta – przekazał radnym publikację pn. „Cieszyn 2006 - 2010 Dokonania 

Samorządu”. 

 

Ad 6.10. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej nr 

LV/369/93 z dnia 25 listopada 1993 roku w  sprawie utworzenia i nadania statutu Książnicy 

Cieszyńskiej. Poprosiła komisje o opinię do projektu uchwały. 

 

Olgierd Lizoń – Komisja Rozwoju pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Aleksander Matysiak - Komisja Gospodarki Komunalnej pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Kazimierz Kabiesz – Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Bolesław Zemła – Komisja Urbanistyki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Janina Cichomska – Komisja Zdrowia pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Halina Bocheńska – poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie zmiany uchwały własnej nr LV/369/93 z dnia 25 listopada 1993 roku 

Rada podjęła jednogłośnie, 20 głosami za. 

 

Ad 6.11. 
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Halina Bocheńska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia Strategii Rozwoju 

Miasta Cieszyna na lata 2010 – 2020. 

Następnie oddała głos Burmistrzowi Miasta Bogdanowi Fickowi. 

 

Burmistrz Miasta B. Ficek – powiedział, że mija właśnie rok, kiedy rozpoczęto prace nad 

nowelizacją Strategii, wszystkie prace były wykonywane zgodnie z harmonogramem, 

konsekwentnie za co podziękował wszystkim pracującym nad Strategią. 

Poprosił o oddanie głosu przedstawicielowi moderatora procesu, którym był Małopolski 

Instytut Samorządu Terytorialnego Panu Wojciechowi Odzimkowi. 

 

Wojciech Odzimek – podsumowując działania nad budowaniem strategii przedstawił 

Strategię Rozwoju Miasta Cieszyna na lata 2010 – 2020 w postaci prezentacji multimedialnej. 

Dodał, że wybrane przez reprezentantów społeczności lokalnej priorytetowe kierunki rozwoju 

Miasta, do których należą infrastruktura techniczna i ochrona środowiska, gospodarka 

lokalna, kapitał społeczny, turystyka i współpraca samorządowa trans graniczna podkreślają 

charakter Cieszyna – jako silnego ośrodka gospodarczego, z dobrze rozwiniętą infrastrukturą 

techniczną, niepowtarzalną ofertą turystyczno-kulturową, zapewniającego swoim 

mieszkańcom wysoką jakość życia oraz wykorzystującego szanse wynikające ze swojego 

transgranicznego położenia. 

Strategia niniejsza musi żyć własnym życiem, musi zmieniać się wraz ze zmieniającymi się 

uwarunkowaniami zewnętrznymi oraz tendencjami zachodzącymi wewnątrz Miasta. Tylko 

systematyczny monitoring i aktualizacja przyjętych celów i zadań strategicznych w 

poszczególnych kierunkach priorytetowych, zapewni ciągłość procesu planowania oraz 

przyczyni się do sukcesu we wdrażaniu Strategii. 

 

Halina Bocheńska – poprosiła komisje o opinię do projektu uchwały. 

 

Olgierd Lizoń – Komisja Rozwoju pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Aleksander Matysiak - Komisja Gospodarki Komunalnej pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Kazimierz Kabiesz – Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Bolesław Zemła – Komisja Urbanistyki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Janina Cichomska – Komisja Zdrowia pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Krzysztof Kasztura -  zabierając głos powiedział, że tak ważny dokument jak Strategia 

Rozwoju Miasta został bardzo dobrze przygotowany i będzie stanowił bardzo dobrą podstawę 

zarządzania miastem i podejmowania kierunkowych decyzji. 

 

Burmistrz Miasta B. Ficek – poinformował, że wpłynął do niego dzisiaj wniosek radnego 

Czesława Banota, w którym wnosi o wprowadzenie wpisu Trianon PL na stronach 55 i 70 w 

rubryce „partnerzy” w Strategii, podziela ten punkt widzenia i proponuje dokonać takich w 

ramach autopoprawki.  

 

Czesław Banot – wobec powyższego wycofał wniosek i podziękował Burmistrzowi Miasta za 

uwzględnienie w Strategii potrzeb osób niepełnosprawnych.  
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Halina Bocheńska – poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie uchwalenia Strategii Rozwoju Miasta Cieszyna na lata 2010 – 2020 Rada 

podjęła jednogłośnie, 20 głosami za. 

 

Ad 6.12. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta 

Cieszyna. Poprosiła komisje o opinię do projektu uchwały. 

 

Olgierd Lizoń – Komisja Rozwoju pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Aleksander Matysiak - Komisja Gospodarki Komunalnej pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Kazimierz Kabiesz – Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Bolesław Zemła – Komisja Urbanistyki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Janina Cichomska – Komisja Zdrowia pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Halina Bocheńska – poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Cieszyna Rada podjęła jednogłośnie, 20 

głosami za. 

 

Ad 6.13. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, obejmującego część terenów 

Małej Łąki i Boguszowic.  

 

Z-ca Burmistrza Miasta Wł. Cybulski – zabierając głos powiedział, że koszty tego 

przedsięwzięcia można szacować na ok. 10 tys. zł, informację tę podaje w związku z 

pytaniami na posiedzeniach komisji. 

 

Halina Bocheńska - poprosiła komisje o opinię do projektu uchwały. 

 

Olgierd Lizoń – Komisja Rozwoju negatywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Aleksander Matysiak - Komisja Gospodarki Komunalnej pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Kazimierz Kabiesz – Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Bolesław Zemła – Komisja Urbanistyki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Janina Cichomska – Komisja Zdrowia pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Halina Bocheńska – poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego, obejmującego część terenów Małej Łąki i Boguszowic 

Rada podjęła jednogłośnie, 20 głosami za. 

 

Ad 6.14. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła projekt uchwały zmiany uchwały Rady Miejskiej nr 

XLVI/455/01 z dnia 29 listopada 2001 roku w sprawie określenia zasad wynajmowania lokali 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Cieszyn. Poprosiła komisje o opinie do 

projektu. 

   

Olgierd Lizoń – Komisja Rozwoju pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Aleksander Matysiak - Komisja Gospodarki Komunalnej pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Kazimierz Kabiesz – Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Bolesław Zemła – Komisja Urbanistyki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Janina Cichomska – Komisja Zdrowia pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Alicja Wlach – przypomniała, że wielokrotnie wnosiła o zmiany do uchwały oraz 

sporządzenie tekstu jednolitego uchwały, aby była ona czytelniejsza, niestety tak się nie stało.  

Dzisiaj przedkłada się kolejną zmianę do tego projektu w związku z czym wycofuje swój 

wniosek. 

 

Halina Bocheńska – poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej nr XLVI/455/01 z dnia 29 listopada 

2001 roku Rada podjęła jednogłośnie, 20 głosami za. 

 

Ad 6.15 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia zakresu i formy 

informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy oraz  informacji o kształtowaniu się 

wieloletniej prognozy finansowej. Poprosiła komisje o opinię do projektu uchwały. 

 

Olgierd Lizoń – Komisja Rozwoju pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Aleksander Matysiak - Komisja Gospodarki Komunalnej pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Kazimierz Kabiesz – Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Bolesław Zemła – Komisja Urbanistyki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Janina Cichomska – Komisja Zdrowia pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

 

Halina Bocheńska – poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu 

Gminy oraz  informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Rada podjęła 

jednogłośnie, 20 głosami za. 

 

Ad 6.16. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta na 2010 

rok. Poprosiła komisje o opinię do projektu uchwały. 

 

Olgierd Lizoń – Komisja Rozwoju pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Aleksander Matysiak - Komisja Gospodarki Komunalnej pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Kazimierz Kabiesz – Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Bolesław Zemła – Komisja Urbanistyki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Janina Cichomska – Komisja Zdrowia pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Następnie, w imieniu Klubu Radnych „Nowa Koalicja” wniosła o wprowadzenie zmiany do 

projektu uchwały polegającej na dopisanie w załączniku nr 4 w zadaniu nr 18 po słowach 

„zakup sprzętu sportowego” dopisać treść:  „w tym sprzętu i urządzeń przeznaczonych na 

doposażenie placów zabaw lub miejsc aktywnego wypoczynku”. 

 

Jerzy Szweda radca prawny – zabierając głos wyjaśnił, że w przypadku projektu uchwały w 

sprawie zmiany budżetu Miasta, tylko Burmistrz Miasta może wnosić do niego poprawki, 

Rada nie może zgłaszać zmian. 

 

Z-ca Burmistrza Miasta J. Matuszek – w formie autopoprawki zgłosił zmianę zaproponowaną 

przez Klub Radnych „Nowa Koalicja”. 

 

Halina Bocheńska – poddała pod głosowanie projekt uchwały po zmianach. 

 

Uchwałę w sprawie zmiany budżetu Miasta na rok 2010 Rada podjęła jednogłośnie, 19 

głosami za. 

 

Ad 6.17. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła projekt uchwały zmieniający uchwałę Nr LI/521/10 Rady 

Miejskiej Cieszyna z dnia 30 września 2010 roku w sprawie przyznania lauru „Srebrnej 

Cieszynianki 2010”. 

 

Rada nie podjęła nad projektem dyskusji. 

 

Halina Bocheńska – poddała projekt pod głosowanie. 



16 
 

 

Uchwałę zmieniającą uchwałę Nr LI/521/10 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 30 września 

2010 roku Rada podjęła 18 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się. 

 

Ad 6.18. 

 

Halina Bocheńska – oddała głos Z-cy Burmistrza Miasta Wł. Cybulskiemu dla omówienia 

projektu uchwały w sprawie wyznaczenia obszarów, na których nastąpiło zniszczenie lub 

uszkodzenie obiektów budowlanych w wyniku osunięcia się ziemi. 

 

Z-ca Burmistrza Miasta Wł. Cybulski – poinformował, że dnia 16 sierpnia 2010 r. została 

opublikowana ustawa o zmianie ustawy o szczególnych zasadach odbudowy, remontów i 

rozbiórek obiektów budowlanych zniszczonych lub uszkodzonych w wyniku działania 

żywiołu oraz niektórych innych ustaw. Ustawa ta zobowiązuje Radę Miejską do podjęcia 

uchwały, w terminie do 16 listopada 2010 r., wyznaczającej obszary, na których nastąpiło 

zniszczenie lub uszkodzenie obiektów budowlanych w wyniku osunięcia ziemi . Oznacza to, 

że na obszarach wyznaczonych w tym akcie prawa miejscowego odbudowa obiektów 

budowlanych może nastąpić wyłącznie po trwałym ustabilizowaniu terenu z zastosowaniem 

odpowiednich metod technicznych ustalonych w projekcie geotechnicznym dla 

skomplikowanych warunków gruntowych trzeciej kategorii geotechnicznej oraz uzyskaniu 

pozwolenia na budowę. 

Ustawa wprowadza prostsze procedury administracyjne związane z odbudową obiektów 

budowlanych  zniszczonych lub uszkodzonych obiektów budowlanych w wyniku osunięcia 

ziemi.  

Czesław Banot – zapytał, czy do rejestru osuwisk można również wpisać tereny przy ul. 

Ładnej Bocznej. 
 

Z-ca Burmistrza Miasta Wł. Cybulski – odpowiedział, że Miasto tego nie może zrobić 

ponieważ wykaz osuwisk ustala i bierze za niego odpowiedzialność Geolog Powiatowy. 

 

Halina Bocheńska – po wyczerpaniu się dyskusji poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie wyznaczenia obszarów, na których nastąpiło zniszczenie lub uszkodzenie 

obiektów budowlanych w wyniku osunięcia się ziemi Rada podjęła jednogłośnie, 19 głosami 

za. 

 

Ad 6.19. 

 

Halina Bocheńska – otworzyła dyskusję nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. 

Z-ca Burmistrza Miasta J. Matuszek - w wyniku przetargu został wyłoniony dzierżawca 

gminnej działki nr 3/2 obr. 61. Umowa dzierżawy została zawarta na okres 11 lat. Na 

dzierżawionej działce ma powstać mała elektrownia wodna. Realizacja gminnej inwestycji 

Projekt Sportpark - Park Sportowy dofinansowanej ze środków unijnych w bezpośrednim 

sąsiedztwie była przyczyną zawarcia w umowie dzierżawy zapisu ograniczającego czas 

realizacji elektrowni wodnej do końca 2010 r. Inwestor pozyskał niezbędne decyzje i środki 

finansowe, jednak występuje obecnie ryzyko, że inwestycja nie zostanie zakończona w 

terminie. Z uwagi na aktualny harmonogram realizacji Parku sportowego, istnieje możliwość 

wydłużenia realizacji elektrowni wodnej do 15 marca 2011 r. Zapisy umowy dzierżawy 
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zawartej w wyniku przetargu nie pozwalają jednak na jej przedłużenie, natomiast można, za 

zgodą Rady Miejskiej, zawrzeć nową umowę dzierżawy, w której określony będzie inny 

termin zakończenia inwestycji. Zgoda jest konieczna gdyż jest to umowa na okres 

przekraczający 3 lata. Udzielenie takiej zgody uzasadnione jest znacznym nakładem kosztów 

już poniesionych przez inwestora, przedłużeniem czasu trwania postępowań 

administracyjnych dotyczących niezbędnych pozwoleń co wiązało się zwłaszcza z 

ustaleniami z zakresu ochrony przyrody i koniecznością kilkukrotnego korygowania 

projektów celem uwzględnienia tych ustaleń.  

 

Halina Bocheńska – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy Rada podjęła jednogłośnie, 19 głosami za. 

 

Ad 7. 

 

Halina Bocheńska – poinformowała, że wszystkie komisje Rady złożyły sprawozdania z 

działalności w okresie V kadencji i stanowią załącznik do protokołu sesji. 

 

Rada nie podjęła dyskusji nad sprawozdaniami. 

 

Ad 8. 

 

Halina Bocheńska – odczytała informację dotyczącą oświadczeń majątkowych radnych Rady 

Miejskiej, złożonych za rok 2009. 

 

Burmistrz Miasta B. Ficek – odczytał informację dotyczącą oświadczeń majątkowych 

złożonych Burmistrzowi Miasta za rok 2009. 

 

Halina Bocheńska – odczytała informację Wojewody Śląskiego dotyczącą oświadczeń 

majątkowych za 2009 rok złożonych przez Przewodniczącego Rady Miejskiej Cieszyna oraz 

Burmistrza Miasta Cieszyna. 

 

Ad 9. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła sprawozdanie Burmistrza Miasta z działalności za okres od 

20 września do 18 października 2010. 

 

Rada nie podjęła dyskusji nad sprawozdaniem. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 10. 

 

Eugeniusz Raabe – przedstawił odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania, kierując 

jednocześnie do radnych pytanie, czy otrzymali odpowiedź oraz, czy jest ona zadawalająca. 

Dodał, że on sam nie otrzymał  odpowiedzi na zapytania w sprawie zwężenie skrzyżowania 

ul. Sikorskiego z ulicą Górną, rekompensaty za utracone dochody w dniu 20 września z tytułu 

prowadzenia działalności handlowej w wyniku zamknięcia ulicy Głębokiej oraz informacji o 

planowanej uroczystości nadania imienia hali widowiskowo – sportowej. 
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Interpelacje, wnioski, zapytania złożyli: radna Marta Kawulok, radny Krzysztof Kasztura, 

radny Wojciech Brachaczek, radna Janina Cichomska oraz radny Eugeniusz Raabe. 

 

Eugeniusz Raabe – przedstawił statystyczną informację o składanych przez radnych w okresie 

kadencji 2006 – 2010 interpelacjach, wnioskach i zapytaniach.  

Szczegółowa informacja stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 11. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła korespondencję adresowaną do Rady Miejskiej; 

1. Stowarzyszenie Samorządowe Ziemi Cieszyńskiej poinformowało o V Walnym 

Zebraniu Członków Stowarzyszenia, które odbyło się w dniu 7 października br. 

2. W dniu 25 października 2010 r. odbyła się XLVI sesja Rady Powiatu Cieszyńskiego. 

3. Stowarzyszenie Klub Kobiet Kreatywnych pismem z dnia 13 października br. zgłosiło 

brak akceptacji dla przedstawionego przez Kierownika MOPS „Programu Współpracy 

Gminy Cieszyn z Organizacjami Pozarządowymi. Pismo to zostało skierowane do 

Burmistrza Miasta i do Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Patologii Społecznej. 

4. Radny Powiatu Cieszyńskiego Gabriel Broda przesłał do wiadomości Rady Miejskiej 

swoje wystąpienie do Komendanta Straży Miejskiej w Cieszynie, z prośbą o 

wyjaśnienie  wystawienia mandatów dla samochodów z rejestracjami czeskimi i 

słowackimi, które w dniu 16.10.2010 r. wjechały na płytę Rynku. 

5. Pan Jan Foltyn zwrócił się z prośbą o informację dot. wysokości wydatków na naukę 

religii w szkołach. Pismo zostało skierowane do Burmistrza Miasta. 

6. Przymierze Narodu Polskiego przesłało do Rady opracowanie pn. „Nielegalne wybory 

samorządowe w III RP” z którym można się zapoznać w Biurze Rady Miejskiej. 

7. Pan Sławomir Kowalski Senator RP, na ręce Przewodniczącej Rady, gratuluje  

Władzom Miasta osiąganych sukcesów w mijającej kadencji oraz życzenia wytrwałości 

w dalszej pracy dla dobra Cieszyna. 

8. Szkoła Podstawowa i Przedszkole z Polskim Językiem Nauczania na ręce 

Przewodniczącej Rady Miejskiej przesłały podziękowania za umożliwienie zwiedzenia 

sali sesyjnej Ratusza. 

9. Zaproszenie do wzięcia udziału w uroczystościach 11 Listopada – Święta 

Niepodległości,  w tym uroczystą Sesję Rad Samorządów Ziemi Cieszyńskiej w Teatrze 

im. A. Mickiewicza. Dodatkowe zaproszenia można jeszcze odebrać w Biurze Rady 

Miejskiej. 

 

Burmistrz Miasta B. Ficek – poinformował, że w dniu wczorajszym  otrzymał pismo Komisji 

Heraldycznej. Komisja w 15 miesięcy po upływie terminu w jakim miała się wypowiedzieć, 

kiedy Miasto ma już sztandar i pieczęć zwróciła uwagę na to, że zdaniem Komisji orzeł jest 

nieproporcjonalnie duży, fale zarysowane na sztandarze są zbyt ostre, a iglice, które są na 

wieżach powinny być złote, a nie czarne. 

 

Jan Żurek – złożył dwa oświadczenia. 

Pierwsze oświadczenie dotyczyło wydanie Monografii Dziejów Cieszyna, gdzie jego zdaniem 

III tom został wydany niechlujnie, są w nim zawarte informacje nie poparte faktami, sprawy 

te dotyczą również jego osoby. Brakuje w nim planów przestrzennych i ilustracji. 

Drugie oświadczenie dotyczyło udziału Burmistrz Miasta w odsłonięci w Czeskim Cieszynie 

pomnika czeskiego Prezydenta Masaryka, z którego rozkazu w 1919 roku dokonano zbrojnej 

napaści na Polskę. Burmistrz Miasta złożył pod tym pomnikiem kwiaty, ale już nie złożył ich 
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pod pomnikiem Ślązaczki – legionistów którzy walczyli o wolną Polskę. Zwrócił również 

uwagę, że w Cieszynie nie ma ulicy Piłsudskiego. Kończąc powiedział, że jest zwolennikiem 

pojednania z Czechami ale na zasadzie parytetu. 

 

Sekretarz Miasta Ryszard Mazur – poinformował o zgłoszonych kandydatach na radnych 

Rady Miejskiej oraz burmistrza miasta w wyborach samorządowych zarządzonych na dzień 

21 listopada 2010 roku. Na burmistrza miasta zostało zgłoszonych 6 kandydatów, a na 

radnych zostało zgłoszonych 193 kandydatów. 

 

Halina Bocheńska – złożyła krótką informację podsumowującą działalność Rady Miejskiej 

Cieszyna V kadencji. Podkreśliła, że pomimo wielu trudnych rozmów, niełatwych negocjacji 

zdobyła doświadczenia, które sobie bardzo ceni. Na posiedzeniach Rada spędziła ok. 190 

godzin, najdłuższa sesja trwała ok. 9 godzin, a najkrótsza 15 minut.  Na 52 sesje odnotowano 

67 nieobecności, w jej ocenie jest to frekwencja bardzo dobra.  

Ze słowami podziękowania zwróciła się do radnych, Panów Burmistrzów Miasta, Sekretarza i 

Skarbnika Miasta, radcy prawnego dr Jerzego Szwedy oraz pracownic Biura Rady Miejskiej. 

Szczególne podziękowania skierowała do radnych Klubów Radnych „Nowa Koalicja” i 

„Nasz Cieszyn” za przygotowywanie własnych projektów uchwał, bo takie działania w 

poprzednich kadencjach zdarzały się bardzo rzadko. 

Kończąc stwierdziła, iż  niedaleka przyszłość z pewnością pozwoli na dalsze wspólne  

działania dla dobra miasta.  

 

Następnie odczytała słowa podziękowania kierowane do radnych Rady Miejskiej Cieszyna od 

Starosty Powiatu Cieszyńskiego.  

 

Burmistrz Miasta – zabierając głos podziękował wszystkim zebranym za nie zawsze łatwą 

współpracę na rzecz Cieszyna. 

 

 

Ad 12. 

 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Cieszyna Pani Halina Bocheńska zamknęła obrady 

pięćdziesiątej drugiej, ostatniej w V kadencji sesji Rady. 

 

 

Protokołowała:        Przewodnicząca 

         Rady Miejskiej Cieszyna 

Monika Praski                        Halina Bocheńska 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


